
                          
 

Vestegnen afdeling, Albertslund, Glostrup, Ishøj, Høje Taastrup og Vallensbæk Kommune.  
Formand Christina Saadbye, Grønhøjgårdsvej 17, E-mail: Christina.saadbye@gmail.com 4234 3764 

 

 INVITATION GENERALFORSAMLING 2025 CYKLISTFORBUNDET VESTEGNSAFDELING 
 
Kære medlem af Cyklistforbundet Vestegnsafdelingen 

Du indkaldes hermed til ordinær generalforsamling onsdag den 5. marts 2025 kl. 19.00.  

 
Generalforsamlingen foregår fysisk på Voksenundervisningscenter VUC (Gymnasievej 10, 2620 Albertslund).  

Inden Generalforsamlingen indleder vi med et oplæg om projektet ”Cyklende Fællesskaber” af sekretariatet i 
Cyklistforbundet. Oplægget handler om projektet og hvordan vi kan bruge cyklen til social trivsel i væresteder.   
 
Tilmelding er ikke nødvendig, men hvis du vil have en sandwich i pausen, så send en mail til Christina Saadbye 
 
18.00-18.45 Oplæg og diskussion om ”Cyklende Fællesskaber” af projektleder Maria Amrani fra Cyklistforbundet.  

kl. 19.00 starter vores ordinære generalforsamling. 

DAGSORDEN 

1. Valg af dirigent og stemmetæller. 

2. Bestyrelsens årsberetning 2024. 

3. Regnskab. 

4. Indkomne ideer og forslag (skal sendes til christina.saadbye@gmail.com senest den 26.2. 2025) 

5. Valg af bestyrelse. 

Medlem og Formand: Christina Saadbye (Høje Taastrup) IKKE på valg 

Medlemmer: Christina Vedelsparre og Knud Anker Iversen (Høje-Taastrup) på valg 

medlem og Kasserer: Arne Jakobsen (Ishøj) IKKE på valg 

medlem: Natasha Carstens (Ishøj) IKKE på valg 

medlem: Mogens Eliasen (Vallensbæk) på valg 

nye medlemmer: Martin Pontoppidan (Glostrup) og Rasmus M Selsmark (Taastrup) på valg 

medlem: Jørgen Hansen er repræsentant for Albertslund. På valg 

 

6. Valg af suppleanter: Alle der ønsker det 

7. Valg af delegerede til Cyklistforbundets landsmøde. 

8. Valg af revisor og revisorsuppleant. Hans Verner Neuman er på valg 

10. Fremtidige visioner. Oplæg fra bestyrelsesformand 

11. Eventuelt 

 

Med venlig hilsen 

Bestyrelsen Vestegnsafdelingen 

Bilag vedlagt: regnskab 2024, Årsberetning for Vestegnsafdeling  

mailto:Christina.saadbye@gmail.com
mailto:christina.saadbye@gmail.com


Afdeling/repræsentant Vestegnen/ Arne Jakobsen (kasserer)

(navn på afdeling/repræsentant)

Tilskud/Indtægter:
Budgettilskud fra Cyklistforbundet 9400,00

Tilskud fra kommune 0,00

Tilskud fra andre 0,00

Tilskud/Indtægter i alt 9400,00

Aktivitetsomkostninger:
Medaljer ABC 2420,00

Gravering vandrepokaler 1837,50

Aktiviteter i alt 4257,50

Driftsomkostninger:
Mødeomkostninger 671,50

Generalforsamling 1002,10

Repræsentation (gaver, blomster m.m.)

Andet

Driftsomkostninger i alt 1673,60

Omkostninger/udgifter i alt 5931,10

Regnskab 2024
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Vestegnen afdeling, Albertslund, Glostrup, Ishøj, Høje Taastrup og Vallensbæk kommune. 
 

 
  
 

Årsberetning for 2024, Cyklistforbundet Vestegnen.        12-2 2025 

        
  

Bestyrelsen arbejder ud fra filosofien, at vi bidrager med det vi allermest brænder for inden for 
målsætningen om at sikre glæde og tryghed ved at cykle og glæden ved at arbejde frivilligt i 
Cyklistforbundet. Bestyrelsesmøderne fungerer derfor som inspirationsmøder over for hinandens 
arbejde i de respektive kommuner. Vi mangler fortsat en fast bestyrelsesrepræsentant fra 
Albertslund Kommune men har fået en ny repræsentant for Glostrup kommune. 
 
Vi holder møder ca. hver 2.måned og i år sammenlagt 5 møder inklusive Generalforsamlingen den 
11.marts 2024.  

Vi har deltaget i Cyklistforbundets forårsseminar i Odense, hvor alle afdelinger mødes og det 
handlede om Cyklistforbundet nye kommende landsdækkende cykelstrategi og ændring af 
arbejdsprogrammet son HB arbejder under. 

Vi har deltaget i Cyklistforbundets landsmøde i slutningen af oktober 2024. Det blev i år afholdt i 
København. Arbejdsprogram blev endelig udfaset og erstattet af en strategi, der kan ses på 
hjemmesiden. Der var en dejlig positiv stemning, men ikke så meget tid til at udveksle ideer med 
de andre afdelinger. Vi kunne dog mødes i sekretariatets kælder til en godnat øl, hvor ideer og 
netværk kunne blomstre.  

Medlemstal for 2025 er pt. 276, hvor det var 289 i 2024 og 297 medlemmer i 2023. Så endnu 
engang er medlemskaber gået nedad. Lidt det samme antal færre som året før.  
 
Vores vigtigste aktiviteter i 2024 for at være synlige lokalt og over for kommunerne 
 
Afdelingen har fokus på kommunernes tekniske forvaltninger, by og miljøafdelinger, for 
derigennem at kunne fremme trafiksikkerheden og vilkår for den lokale cykeltrafik. 
 
Vi har i de sidste par år også haft held med at synliggøre Cyklistforbundet i andre af kommunernes 
afdelinger. 
 
Vi har kontinuert indberettet fejl og mangler vedrørende forhold omkring cykelstier, lyskryds -
sensorer, huller på cykelstier, manglende belysning etc. 
 
  
ALBERTSLUND:  
 
Vi har ikke et aktivt medlem fra Albertslund i bestyrelsen, hvorfor det er svært at følge med i de 
nye byggeaktiviteter der foregår i Albertslund, hvilket vi har gjort i nogle år, men har haft 
netværkskontakt med Jørgen Hansen fra Albertslund. Tina Graugaard fra Albertslund har vist 
interesse for cykelsagen, men har ikke været fysisk med i bestyrelsen, men har haft adgang til 
dagsorden og referater. 
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Christina Saadbye har uddelt vandrepokal og medaljer i ABC-kampagnen, hvor Albertslund 
kommunes medarbejder selv har stået for at koordinere hele arrangementet på skolen med 
borgmester, som var tilsvarende i 2023, da det var den samme klasse som vandt. 
 
Christina S fik lavet en fælles Store Cykeldag i 2024 for Albertslund borgere sammen med Miljø og 
Energicenteret. Naturgruppen fra Albertslund deltog ved Arne Lie. Turen gik til Store Vejle Ådalen 
og Røjleparken. Der kom desværre ikke nogen borgere fra Albertslund, da kommunikationen til 
Albertslund medlemmer og borgere har været et problem og reklame skete meget sent. 
 
GLOSTRUP:  
 
Martin Pontoppidan ny aktiv i Cyklistforbundet har hjulpet med ABC-kampagnen i 2024 og uddelt 
medaljer sammen med Christina Saadbye. Kommunen kan heldigvis selv stå for arrangementet 
og har 2 klasser de præmierer. 
 
Martin har gjort et stort stykke arbejde med at gøre opmærksom på cykelstierne og de mange nye 
sensorer og lysregulering ved færdselskryds, der ikke har virket efter hensigten ved den nye 
letbane. 
Martin P har været på fysisk cykeltur med letbanefolk og Metroselskabet, da kommunens 
embedsværk ikke står for den del af cykelstierne. Sensorerne er endt med midlertidigt at blive 
deaktiveret således at cyklister altid får grønt med bilerne uden brug af sensorer. Martin har talt 
med Cyklistforbundets pressechef. De ønsker muligvis at tage sagen op, for at forhindre at der 
potentielt bliver lavet en dårlig løsning for cyklister på hele Letbanestrækningen med disse 
sensorer, når letbanen tages i drift senere i 2025.  
 
 
HØJE-TAASTRUP:  
 

• Christina V har afsluttet inspirationsskoleprojektet med Realskolen og Sankt 

Paulskolen.  

• Christina V arbejder aktivt med at få en cykellegebane i Torstorpområdet. 

 

• Christina V var inviteret til debat/workshop-arrangement af Gentofte afdelingen- 

Cyklistforbundet den 4. april. Christina V fortalte om inspirationsskoleprojektet og 

hvordan man kunne aktivere skolerne med at få cykling ind i undervisningen.  

 

• Knud Anker og Christina S deltager i trafiksikkerhedsudvalget og i Agenda-Rådet og 

samle emner op til diskussion i udvalgene. Kæmper for sænkning af hastigheder for 

biler f.eks. omkring skoler og villaer samt etablering af nye cykelstier. Der kommer så 

ofte det kan lade sig gøre cyklisme og grøn transport på dagsorden. 

 

• Rasmus Selsmark, Knud Anker og Christina S fik gennemført en politikertur til Fløng 

og Nærheden lørdag den 18.maj. Det var et meget flot skriftligt materiale og en fin 

solskinsdag, men der kom kun 2 politikere denne dag. Alle de skriftlige 

opmærksomhedspunkter blev dog efterfølgende sendt til mobilitetskoordinator Bjørn. 

 

• Christina S står som koordinator af Vi Cykler til Arbejde kampagne i sin afdeling på 

hendes statslige arbejdsplads. Christina koordinerer ca. 30 deltagere i 4-5 hold og 

sørger for præmier og statistikopgørelse.  
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• Det samme gælder for Christina V som også sørger for koordination på ALD-

arbejdspladsen. Christina V sikrede også at der blev lavet en sundhedscheck inden 

den månedlige cykling til arbejdet.  

 

• Christina S afholdt Store Cykeldag i samarbejde med Miljø- og Energicenteret og 

Naturgruppen i Albertslund. Turen gik Store Vejle Ådalen og endte ved Røjleparken. 

Der kom desværre færre end 14 deltagere da det var dårligt vejr og EU-valg søndag. 

Der er ikke den store brede opbakning fra kommunen, og derfor svært at løfte med en 

”stor Cykeldag” for kommunens borgere. 

 

• Christina S holdt tale og uddelte medaljer til 6 nye cyklister ved sæsonafslutning for 

deltagere i Røde Kors Cykling for indvandrerkvinder. Det var en stor oplevelse at høre 

deres motivation for at lære at cykle i en høj alder. 

 

• Christina S og KA har forsøgt at finde forbedrede forhold for opbevaring af tandemmer 

for Taastrup og Omegnes Tandemklub for svagtseende. De har pt. fået lov til at 

opbevare deres tandemmer i et udendørsskur til Handicapcenteret ved Høje-Taastrup 

station, men de er udsatte for tyveri og hærværk, da de ikke er alene i skuret. 

ISHØJ: 
 
 

• Ishøj kommune har gode cykelforhold i den befolkningstætte del. I det store 
erhvervsområde og i det vestlige yderområde har vi uopfyldte ønsker til forbedringer. Der 
mangler f.eks. cykelsti fra Torslunde imod Solhøj. Der er også efterspørgsel efter mere 
sikre cykelforhold på Taastrup Valbyvej. Også i Ishøj er forældres skolekørsel omfattende. 
Vi mener det vil gavne sundhedstilstanden, miljøet og klimaet, hvis forældre og skole 
arbejdede mere for at få styrket en cykelkultur hos børnene. 

 

• Arne er repræsenteret i Grønt Råd, bl.a. i en transportarbejdsgruppe. 
 

• Arne Jakobsen arrangerede Store Cykeldag i samarbejde med Ishøj kommune. 

Borgmesteren bød velkommen, men kunne desværre ikke deltage i turen pga. EP-valget. 

Turen var planlagt som en valgtur imellem kommunens 5 valgsteder, hvad der var forud 

annonceret, så deltagerne kunne medbringe deres valgkort. Det var imidlertid ikke faldet i 

god jord hos de mulige deltagere, da der kun deltog nogle få. Desuden var en mindre rute 

tænkt for familier med børn. Desværre kom der slet ingen børn, men der blev kørt en 

kortere tur for en deltager som ikke ville binde an med den ”store” valgtur, som var på ca. 

18 km. Efter turen var der lodtrækning imellem deltagerne om sponserede præmier. Der var 

gevinst til alle.  

 

• I årets Alle Børn Cykler-kampagne blev 6. b på Ishøj Skole vinder. Vinderklassen fik 
overrakt en vandrepokal og medaljer af Cyklistforbundet og en check fra borgmesteren 
givet af Vestegnens trafiksikkerhedsråd. Også et par repræsentanter fra lokalpolitiet deltog. 

 

• Arne har deltaget i Grønt Råd i forskellige arbejdsgrupper herunder en transportgruppe. 
 

• Arne har forsøgt at få Ishøj kommune til at forbedre cykelforhold i nord på Store Valbyvej, 
hvor der mangler cykelsti. Der er meget trafik til Ishøj landsby. Vort forslag er at lave vejen 
til en 2 minus en vej, men det er endnu ikke lykkedes. Desuden er der en løbende proces 
for at få forbedret gennemkørselsforholdene, hvor der er etableret chikaner. 
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VALLENSBÆK:  
 

• Mogens E følger løbende og kommenterer lokalplaner m.m med henblik på at styrke 

cyklismen i planlægningen.  

• Mogens er i Agenda 21 udvalget i kommunen og i den arbejdsgruppe, der kom med input til 

kommunens klimaplan. Her er styrkelse af cyklisme et vigtigt element. Der arbejdes 

løbende med at styrke cyklismen som et instrument for klima og miljøforbedring i 

kommunen.  

 

• Cyklistforbundet ved Mogens E, deltog i et borgermøde om forpladserne til de nye 

letbanestationer. Der bliver laver flere cykelparkeringspladser, overdækkede og oplyste. 

 

• Mogens E indberetter til ”Giv et praj” fejl og mangler vedrørende cykelstier og cykelforhold. 

Både hvad vi selv konstaterer og hvad vi få af henvendelser fra borgere. 

 

• I Vallensbæk var der 100-125 deltagere og det er stadig Vallensbæk kommune som står for 

hele arrangementet med et velafprøvet koncept, hvor der cykles rundt i kommunen som 

herved bliver vist frem. DCF ved Mogens E var med på sidelinien og uddelte bl.a. flyer om 

Cyklistforbundet  

 
 
STORE CYKELDAG 
 
I juni blev der holdt 3 Store Cykeldags arrangementer ud af de 5 kommuner. Dette er beskrevet 
under Vallensbæk, Ishøj og Høje Taastrup kommune.  
 
 
ALLE BØRN CYKLER kampagne 
 
Alle 5 kommuner har deltaget i ALLE BØRN CYKLER kampagne i de 2 første uger af september. 
 
ABC-kampagnen er en stor synlig opgave og reklame for Cyklistforbundet og vores afdeling. 
Uddeling af Vestegnsafdelingens vandrepokal og medaljer sker i oktober/november og december. 
Vi har været med i rigtig mange år, og derfor går det fint med at gøre opmærksom på denne 
kampagne. Mange af vores kommuner er desværre ikke samarbejdspartner med 
Cyklistforbundets kampagnekoordinatorer længere så vi skal gøre en del reklame for kampagnen 
og koordinere med kommunerne til uddelingen af præmier.  
 
Som udgangspunkt kommer alle borgmestre sammen med en repræsentant af Cyklistforbundet og 
evt. trafiksikkerhedsrådets politi og fejrer klasserne. 
 
Vindere af årets vandrepokal og penge fra Vestegnens trafiksikkerhedsråd (politisamarbejde), er 
den klasse der har cyklet flest cykeldage. Det blev i 2024: 
 

6b Ishøj skole, Ishøj 
7a + 5.C Taastrup Realskole Høje-Taastrup  
4d Herstedøster skole (som sidste 2 år), Albertslund 

6d Nordvangsskolen, Glostrup  
3c Pilehaveskolen  
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Hjemmesiden i Vestegnsafdelingen har vi ikke arbejdet så meget med, men arbejdet lidt mere 
henimod at bruge Facebook-siden. Vi er tre administratorer. Vi holder øje med at det mest 
nødvendige på hjemmesiden som kontaktadresser, referater og hvad vi arbejder med, i 
bestyrelsen er opdateret. Vi har stadig fokus på link til cykelruter, så medlemmer og 
cykelinteresserede kan få lidt inspiration til cykling på Vestegnen. Bestyrelsen har ikke en fast 
person der arbejder med dette, da vi mangler en med mere interesse for at lægge ting på vores 
hjemmeside.  
 
Vi forsøger alt hvad vi kan med at få det i de lokale aviser, når vi overrækker præmierne. 
Nogle kommuner har haft held med at få opmærksomhed i form af avisartikler i år, men flest af 
gangene bliver det i elektroniske medier.  
 
Vi synes vi er blevet meget synlige i Taastrup kommune som Cyklistforbund, mens det er svært at 
blive supersynlige over for nogle kommuner, når der kun er 1-2 repræsentanter fra nogle af 
kommunerne. Det er heldigvis blevet meget bedre de sidste par år. Vi arbejder dog ufortrødent 
videre og har også forsøgt aktivt at få større netværk og aktivitet på de sociale medier, for at 
række ud til nye aktive cyklister, der kæmper cyklernes sag.  
 
Generelt synes vi, det er lykkedes rigtig godt at gøre opmærksom på, hvem vi er i kommunerne, 
selvom de ikke altid tænker på os. Det kræver vedholdenhed, overblik, masser af tid og en hel del 
netværk.  
 
 
Med venlig hilsen Bestyrelsen 
 
 
Formand Christina Gylling Saadbye (Taastrup) 
 
Kasserer Arne Jakobsen (Ishøj) 
 
Natasha Carstens (Ishøj) 
 
Mogens Eliasen (Vallensbæk) 
 
Knud Anker Iversen (Taastrup) og Christina Vedelsparre (Taastrup)  
 
Rasmus Selsmark (Taastrup)  
 
og Martin Pontoppidan (Glostrup) 


